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سخنگوی دولت گفت: بلافاصله بعد از وقوع سیل 
وزیر نیرو، وزیر کشور و وزیر جهاد و کشاورزی به 

نمایندگی از دولت به محل وقوع اعزام شدند.
 به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان علی بهادری جهرمی گفت: 
مبلغ ۲۰۰ میلیارد تومان به عنوان تنخواه به استان های سیل زده 
به منظور حمایت از بازسازی خانه اختصاص داده خواهد شد.به 
گفته سخنگوی دولت، »اقداماتی که بعد وقوع سیل از جمله در 
اختیار قرار دادن اقلام ضروری، غذای گرم مواد اولیه غذایی انجام 
شد و از سوی هر چهار استاندار شهرهای سیل زده گزارش هایی 

داده شد.«
در روزهای گذشته بارش های شدیدی در استان های سیستان 
و بلوچســتان، هرمزگان، بوشهر و جنوب کرمان رخ داده است 
که موجب سیل و آب گرفتگی در این مناطق شد.رئیس جمهور 
در آخرین جلسه دولت درباره سیل دستور داد تا خسارات سیل 
جمع بندی و به جلسه بعدی دولت و یا حداکثر ظرف یک هفته 
ارائه شود تا هر چه سریع تر تصمیمات لازم در خصوص آن ها 

اتخاذ شود.
توجه به کســب و کارهای دیجیتال موضوع دیگری بود که 
در نشست خبری سخنگوی دولت مطرح شد. او گفت: توجه 
به کسب و کار های دیجیتالی با توجه به توسعه آن و استقبال 
جوانان یکی از اولویت های دولت بود، به منظور حل مشکل این 
کسب و کارها کارگروهی شکل گرفت تا تمامی موانع پیش روی 

این کسب و کار ها برداشته شود.
 قانون دولت را مکلف به حذف ارز ترجیحی 

کرده است
رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: قانون دولت را مکلف 
به حذف ارز ترجیحی کرده و ما مصر به اجرای قانون هستیم. 

تورم و خلق پول ناشی از توزیع ارز یارانه ای عامل اصلی کاهش 
قدرت خرید مردم اســت.به گفته بهادری جهرمی، »دولت به 
دنبال اجرای قانون مجلس است، اما به طریقی که معیشت مردم 
صدمه نبیند. مجلس هم به دنبال حمایت از سفره مردم است.«

مجلس، دولت را مکلف کرده است تا ارز ترجیی را از شهریورماه 
حذف کند. این دســتور به این دلیل صادر شده که مضرات و 
معایبی دارد. خط قرمز دولت معیشــت مردم است . نکته مهم 
این است که در قانون مجلس، راهکار جبران حذف ارز ترجیحی 
پیش بینی نشده اســت.  این بخش دیگری از صحبت های 

سخنگوی دولت در نشست خبری خود بود.
رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: تا زمان تصمیم گیری 
نهایی در خصوص اصلاح تغییر شیوه پرداخت یارانه ها، هیچ 

تغییری در تامین ارز ترجیحی صورت نمی گیرد و منابع لازم در 
اختیار وزارت جهاد کشاورزی قرار گرفته است.

رئیس جمهور ۱۹ دی در مجلس گفت: مجلس ۸ میلیارد دلار 
برای ارز ترجیحی در قانون بودجه پیش بینی کرده بود، اما با آغاز 
کار دولت چیزی از آن میزان باقی نمانده بود. طبیعتاً دولت اگر 
می خواست به آنچه در قانون پیش بینی شده عمل می کرد باید 
ارز ترجیحی را بدون اینکه جبران شود، حذف می کرد، اما ما خط 
قرمزمان سفره مردم و معیشت مردم بوده و است. ما نمی توانستیم 
یک شــوک به اقتصاد کشور، بازار و زندگی مردم وارد کنیم.به 
گفته حجت الاسلام رئیسی، » پس از بررسی موضوع در جلسات 
مختلف دولت، نهایتاً تصمیم گرفته شد پرداخت ارز ترجیحی باید 

برای چند ماه آتی ادامه پیدا کند.«

توضیحات سخنگوی دولت درباره حقوق و دستمزد
سخنگوی دولت گفت: دولت بنا ندارد که حقوق همه کارکنان 
را هم سان و هم اندازه افزایش دهد. افرادی که حقوق بیشتری 
دریافت می کننــد، از افزایش حقوق کمتری برخوردار خواهند 
بود. این افزایش باید به صورت پلکانی انجام شــود، تا بتوانیم 
به مرحله ای برســیم که نظام جبران خدمات کارکنان دولت 

متوازن تر و عادلانه تر باشد.
به گفته بهادری جهرمی، »در لایحه بودجه سال آینده میزان 
افزایش حقوق کارکنان دولت ۱۰ درصد نیست بلکه میانگین 
افزایش حقوق مجموع کارکنان دولت در سطح کشور ۱۰ درصد 
است. بر همین اساس میزان افزایش حقوق کارکنان در لایحه 
بودجه ۱۴۰۱ با رویکرد عدالت در توزیع، ۲۹ درصد رشــد برای 
حداقل حقوق اســت و حقوق تا ۵ میلیون تومان هم از مالیات 
معاف گردیده؛ و بقیه کارمندان هم به صورت پلکانی حقوقشان 
رشد دارد.« رئیس سازمان برنامه و بودجه ۱۶ آذر گفته بود که 
پیشنهاد دولت برای افزایش حقوق ۱۰ درصد متوسط رشد است. 
البته ممکن است برای افراد با حقوق پایین تا ۳۰ درصد هم رشد 
داشته باشیم. نجومی بگیران نیز رشد کمتری را در حقوق خود 

خواهند داشت.
 برنامه دولت برای عرضه مستقیم کالا ها 

در پایان سال و شب عید
بهادری جهرمــی در این باره گفت: دو اقدام مهم در ماه های 
پایانی دولت در دستور کار وزارت صنعت، معدن و تجارت است.

به گفته سخنگوی دولت، »اقدام نخست راه اندازی جشنواره 
خرید شفاف است که به منظور شفاف سازی نظام توزیع، نظارت 
کامل بر قیمت ها، حذف واسطه های زاید و کاهش هزینه های 
مصرف کننــده، از ۲۵ دی به مدت یک ماه در فروشــگاه های 

زنجیره ای و میادین میوه وتره بار برگزار می شود.«
ســخنگوی دولت گفت: اقدام دوم نیز تامین مالی زنجیره ای 
است که به جای شیوه سنتی دریافت تسهیلات مستقیم، فرآیند 
تأمین مالی بنگاه ها به صورت پیوسته و در طول زنجیره های 

تأمین و مبتنی بر جریان واقعی کالا و خدمات صورت می گیرد.
 مشمولان خارج از کشور می توانند سالی دوبار

 به کشور رفت  و آمد کنند
سخنگوی دولت گفت: با حمایت رهبر انقلاب، به جوانان ایرانی 
که مشمول خدمت سربازی هستند و در خارج از کشور زندگی 
می کنند، دوبار در ســال فرصت رفت و آمد به ایران داده شده 
است.به گفته بهادری جهرمی، »لایحه جامع ایرانیان خارج از 
کشور به منظور حمایت از حقوق این دسته از هموطنان در دولت 

در حال تدوین است.«
 استرداد مجرمین مالی ایرانی ساکن در کانادا 

در دستور کار دولت است
سخنگوی دولت گفت: پلیس بین الملل ایران در دیدار هایی 
که با طرف کانادایی داشــته؛ این موضوع را خواستار شده، ولی 
طرف کانادایی در این زمینه هیچ اراده ای برای همکاری از خود 
نشان نداده است. درباره مجرمین اقتصادی علاوه بر استرداد خود 

مجرم، استرداد اموال مجرمین در دستور قرار دارد.
به گفته بهادری جهرمی، »دولت سیزدهم با جدیت استرداد 
اموال به غارت رفته مردم ایران را در دستور کار قرار داده است، 

دیدار های مستقیمی با مقامات کانادایی صورت گرفته است.«
جمهوری اســلامی ایران با ۲۸ کشــور موافقتنامه استرداد 
مجرمین دارد، اما برخی کشورها همچون کانادا همکاری لازم 
را در این زمینه نداشته است. این سخنان رئیس شورای اطلاع 

رسانی دولت در گفت وگو با اصحاب رسانه است.

دولتحقوقهمهکارکنانراهمسانافزایشنمیدهد  فلاحت پیشه: خاکریز روس ها شدیم؛ 
مسکو برجام را به اوکراین می فروشد!

رئیس اسبق کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با 
انتقاد از رفتار روس ها در قبال ایران گفت: روسیه براساس یک سلسله منافع، کشور 

ما را تبدیل به یک خاکریز در برابر آمریکا کرده است.
به گزارش خبرانلاین به نقل از  قرن نو، حشمت الله فلاحت پیشه، تحلیلگر حوزه دیپلماسی و روابط 
بین الملل و نماینده ادوار مجلس گفت: در دنیای امروز اکثر کشورها در زمینه ارتباط با سایر دولت ها از ابتدا 
به دنبال سود و منافع خود می روند و روسیه نیز برهمین اساس در کنار ایران قرار گرفته است.او تأکید کرده 
که حتی روسیه در موضوع ساخت نیروگاه اتمی برای ایران بیش از یک دهه با معطل کردن ایرانی ها 

از کشورمان سود دریافت کرده و حتی موجب طولانی تر شدن اختلاف ایران با جهان نیز شده است.
نباید چین و روسیه را دوست قطعی خود بدانیم

حشمت الله فلاحت پیشه، رئیس اسبق کمیسیون ملی مجلس در بخشی از این گفت وگو که به موضوع 
روابط ایران و روسیه اختصاص داشت با اشاره به علل نگرانی برخی از سیاستمداران داخلی در خصوص 
دل بستن بیش از حد دولت سیزدهم به روس ها در برجام و سایر امور دیپلماتیک، اظهار داشت: براساس 
یک تحلیل اشــتباه مسئولان ایرانی فکر می کنند که چین و روسیه دوست راهبردی ایران هستند؛ 
درحالی که امروز دیگر راهبرد معنا ندارد و تمام سیاستمداران در دنیای امروز تاجر شدند و راهبردسازی 

توافقات آنها را متوقف می کند.
روسیه در برجام کارشکنی می کند اما...

وی تأکید کرد: برای مثال من معتقد هستم کارشکنی های روسیه در بحث برجام عمده و برجسته 
شده؛ ولی کارشکنی های فرانسه و انگلیس و سایر کشورها را هم می توان مدّنظر داشت؛ برای مثال، 
انگلیسی ها خودشان را حافظ منافع حقوق بشری در مذاکرات برجام معرفی می کنند، آلمان خودش را 
حافظ منافع دفاعی نظامی یا مقابله با تهدیدهای نظامی معرفی کرده است، فرانسه هم خودش را حافظ 
منافع کشورهای عربی و منافع حقوق استراتژیک یا دفاع منطقه ای و چالش هایی از این نوع معرفی 
می کند.این کارشناس مسائل بین الملل با تشریح نگاه سودجویانه روس ها در موضوع برجام یادآور شد: 
در آخرین مذاکره تلفنی پوتین و بایدن، موضوع اصلی مذاکره مســئله اوکراین بود؛ ولی ما می بینیم 
روس ها با اولیانوف و دیگران بحث برجام را مطرح کردند؛ چون آنها برجام را به اوکراین می فروشند.این 
نماینده سابق پارلمان بیان داشت: نگاه همه کشورهای حاضر در بحث برجام به ایران، یک نگاه فرصت 
و خاکریز است و باید پذیریم روسیه ایران را خاکریز می بیند و این واقعیتی است که وجود دارد. قبل از 
انقلاب، آمریکا ایران را به عنوان یک خاکریز در مقابل روسیه می دید و بعد از انقلاب روسیه ایران را 

یک خاکریز در مقابل آمریکا می بیند. 
روسیه چه کمکی در دوران تحریم به ایران کرد؟

فلاحت پیشه عنوان داشت: من دستاوردهایی که توان چانه زنی ایران در مذاکرات را افزایش داده را اگر 
مرور کنیم، در هیچکدام روسیه موثر نبوده است. برای مثال؛ در بحث مقاومت در مقابل تحریم ها بنده 
شاهد بودم ایرن بارها مذاکره کرد که روسیه روزانه صد هزار بشکه نفت با قیمتی که خودش می دهد از 

ایران بخرد و در مقابل آن کالا دهد اما روس ها زیر بار نرفتند. 
وی ادامه داد: در تمامی دستاوردهای هسته ای ما در حوزه های مختلف از فناوری آب تا سانتیفیوژ، از کل 
چرخه تا استخراج در یزد و .. روسیه هیچ نقشی نداشته است. روس ها فقط در نیروگاه هسته ای بوشهر 
نقش داشتند که آن هم غیر قابل دفاع ترین توافق نامه خارجی ایران بود که حتی اعتقاد دارم آثار منفی 

که بوشهر برای اقتصاد ایران داشت کمتر از آثار منفی قرارداد گازی کرسنت نبود. 
روس ها بیش از یک دهه ایران را معطل ساخت نیروگاه کردند

رئیس اسبق کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی پارلمان گفت: روس ها نیروگاه بوشهر را یازده سال 
دیر تحویل دادند و دو هزار و پانصد تکنسین روسی در ایران سال ها حقوق گرفتند؛ درحالی که روسیه در 

کمتر از یک یازدهم آن زمان برای کشورهای دیگر نیروگاه احداث کرده است.
جزئیات قرارداد راهبردی ایران و روسیه در زمان تحریم منعقد نشود

این کارشناس برجسته مسائل بین الملل تأکید کرد: روس ها اختلافات ایران را با دنیا طولانی می کنند. 
شما این خرده را به روس ها می گیرید که چرا این رفتار را در قبال ایران انجام می دهند؛ ولی من معتقد 
هســتم در دنیا همه منافع خودشان را در اولویت قرار می دهند.فلاحت پیشه در بخش دیگری از این 
گفت وگو درباره ســؤالی با موضوع احتمال عقد یک قرارداد بلندمدت بین ایران و روسیه در سفر آتی 
رئیسی به مسکو، گفت: دو توافق بلندمدت یا راهبردی با چین و روسیه شکل گرفته است؛ هرچند باید 
توجه داشت که موافقت نامه های خارجی طبق قانون اساسی باید به تصویب مجلس برسند که ضمانت 
اجرایی پیدا کنند؛ اما شخصاً معتقد هستم اصل اینکه روحانی با چین و رئیسی با روسیه قرارداد راهبردی 
۲۵ یا بیست ساله امضا کنند از لحاظ سیاسی قابل دفاع است؛ ولی انتظار من از مسئولان کشور این است 
همان طور که به ظریف پیشنهاد کردم و اکنون هم به  امیرعبداللهیان پیشنهاد می کنم، بر سر کلیات 

توافق راهبردی نوعی امضا صورت گیرد ولی جزئیات آن در زمان تحریم منعقد نشود. 
امضای توافق در زمان تحریم اشتباه است

وی گفت: اگر ایران بر سر جزئیات حوزه های اجرایی توافق نامه های راهبردی توافق کند حتماً یک 
توافق در شرایط تحریم است، یعنی در شرایطی است که گزینه های همکاری اقتصادی ایران محدود 
است. به نظر من، حتماً باید بعد از برجام بر سر این جزئیات توافق شود و من خوشحال هستم که توافق 
راهبردی با چین هنوز به مجلس نیامده است، اکنون نیز باید از توافق راهبردی با روسیه استقبال کرد؛ 
ولی امیدوارم قبل از اینکه جزئیات آن در قانون تصویب شود برجام احیا شود و فرصت های تازه اقتصادی 
ایران شکل گیرد و بعد از آن به مجلس بیاید و امکان اینکه ایران در شرایط اضطرار زیر بار این توافق 

راهبردی نرود فراهم شود.

رییس مرکز تجارت الکترونیک خبر داد
کارمندان دیگر حق معامله با دولت ندارند

رییس مرکز تجــارت الکترونیک می گوید با اجرای طرح جدید، کارمندان 
دولت دیگر اجازه ندارند در معامله ای با دولت وارد شوند.

به گزارش ایســنا، علی رهبری در مراسم رونمایی از منع سیستمی و هوشمندانه از مداخله 
کارمندان در معاملات دولتی اظهار کرد: از سال ها قبل یکی از مسائل مهم نظارتی که در اقتصاد 
ایران مطرح بوده، بحث مدیریت معاملات دولت است. در این راستا برنامه ریزی شده معاملات 
دولت در بستر الکترونیک انجام شود تا امکان فساد در آنها به حداقل برسد.وی با بیان اینکه 
برنامه ریزی برای این موضوع از دهه ۸۰ و ۹۰ آغاز شده است، بیان کرد: برای جلوگیری از 
فساد قید شده که در هر معامله ای که دولت در آن به عنوان خریدار یا فروشنده حضور دارد، باید 
فرایند به شکل الکترونیک انجام شود. در همین راستا، سامانه ستاد )سامانه تدارکات الکترونیک 
دولت( کار خود را آغاز کرده و قواعد را مشخص می کند.رییس مرکز تجارت الکترونیک درباره 
نحوه عملکرد سامانه ستاد توضیح داد: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، همه معاملات 
مشمول باید در بستر ستاد انجام شوند. تاکنون بیش از ۱۰ هزار دستگاه دولت در این سامانه ثبت 
نام کرده اند که از این تعداد بیش از ۸۸۵۰ دستگاه فعال هستند. همچنین ۲۹۶ هزار فعال بخش 
خصوصی در ستاد ثبت اطلاعات  وجود دارد.رهبری درباره جزییات معاملات صورت گرفته در 
ستاد نیز گفت: از سال ۹۱ تا دی ماه سال جاری، تعداد معاملات انجام شده در این بستر بیش 
از یک میلیون و ۱۰۰ هزار فقره بوده است. البته بخش مهمی از این معاملات از سال ۹7 به 
بعد انجام شده است.وی با بیان اینکه در بستر ستاد، اجازه ورود کارمندان دولت به معاملات با 
دولت گرفته می شود، توضیح داد: این کارمندان شامل وزرا، نمایندگان مجلس و کارمندان دولت 
در تمام رده ها می شود. با توجه به اینکه این افراد احتمال دستیابی به رانت و انجام تبانی را دارند 
طبق قانون نباید اجازه ورود به معامله را داشته باشند.وی خاطرنشان کرد: سامانه از حدود دو هفته 
قبل، اجازه ورود این افراد را به معامله با دولت مسدود کرده و دیگر امکان رخ دادن این اتفاق 
وجود ندارد. ما به دنبال آن هستیم که دریچه فساد را ببندیم. تا کنون سامانه از ورود ۲۶7 شخص 

حقیقی جلوگیری کرده و در آینده این نظارت ها تشدید نیز خواهد شد.

اختصاص 10 برابر درآمدهای نفتی برای اینترنت
بودجه ۱۰ هزار میلیاردی برای اینترنت ملی

بودجه وزارت ارتباطات در قانون بودجه امسال 1۳ هزار میلیارد و ۹۸۸ میلیون 
تومان است، که از این مقدار 10 هزار میلیارد تومان به ایجاد اینترنت ملی 

اختصاص می یابد.
به گزارش تجارت نیوز، در حالی که وزارت ارتباطات در قانون بودجه ۱۴۰۱ بیشترین درصد 
تغییر نسبت به سال گذشته را به خود اختصاص داده است، نماینده مجلس از اختصاص ۱۰ 
هزار میلیارد تومان برای توسعه اینترنت ملی خبر داد.با توجه به صحبت های وزیر ارتباطات که 
اصلی ترین پروژه را ایجاد شبکه ملی اطلاعات می داند، به نظر می رسد این افزایش بودجه برای 
فراهم کردن زیرساخت های شبکه ملی اطلاعات بوده است.حالا عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس می گوید براساس لایحه بودجه، وزارت ارتباطات مجاز است از طریق مولدسازی 
و فروش اموال و دارایی های مازاد منقول و غیرمنقول، ۱۰ هزار میلیارد تومان برای توسعه شبکه 
ملی اطلاعات اختصاص دهد. مصطفی طاهری درباره رشد بودجه وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در سال آینده در مقایسه با سایر دستگاه ها مناسب دانسته است، گفت: در بسیاری از 

سیاست گذاری ها لایحه بودجه می توان ردپای شبکه ملی اطلاعات را دید.
 اینترنت ملی یا اینترنت ماهواره ای؟

ساخت اینترنت داخلی در حالی است که رئیس رگولاتوری )سازمان تنظیم مقررات رادیویی( 
چندی پیش از ورود اینترنت ماهواره ای به ایران خبر داده است.با وجود اینکه درصد زیادی از 
بودجه امسال به ایجاد شبکه ملی اطلاعات اختصاص می یابد، اما احتمالا به دلیل نبود محدودیت 
در اینترنت ماهواره ای، کاربران ایرانی به سمت اینترنت  ماهواره ای تمایل بیشتری خواهند داشت.
بسیاری از کارشناشان این حوزه معتقدند که شبکه ملی اطلاعات می تواند دسترسی آزاد به 

اینترنت بین المللی را محدود کند و باعث مشکلات فراوانی برای کاربران ایرانی بشود.
علی رغــم وجود محدویت در اینترنت بین الملی، کندی اینترنت در چند ماه اخیر نیز باعث 
گلایه  بسیاری از کاربران شده است و مسئولان علت این کندی را کمبود پهنای باند بین المللی 
عنوان می کنند.بحث راه اندازی شــبکه ملی اطلاعات از سالیان پیش مطرح شده است، قرار 
بود تا پایان دولت دوازهم اجرایی شود. این طرح به دلیل ضعف زیرساخت ها و کمبود بودجه 
لازم مطابق پیش بینی ها جلو نرفت.همچنین براساس گزارش های پیشین مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی، دولت تا سال ۹۸ حدود ۱۹ هزار میلیارد تومان برای اینترنت ملی هزینه 

کرده، اما این طرح همچنان تکمیل نشده است.

اخبار کوتاه 

نماینده مردم مشهد وکلات در مجلس با تاکید برفرمایشات اخیر 
رهبرمعظم انقــلاب گفت: باید نیروهای مردمی در متن نظارت 
دولت قرار گیرند و حس نظارت دولت باید بر بازار حکمفرما باشد.
به گزارش ایلنا، نصراله پژمان فر در نشست علنی  دیروز مجلس ی در نطق 
میان دستور خود در صحن علنی مجلس با بیان »اللهم صل علی علی بن موسی 
الرضا المرتضی« و عرض سلام و ارادت به ملت شریف ایران اسلامی مردم حوزه 
انتخابیه مشهدالرضا)ع( ،گفت: در ایام برگزاری جشنواره عمار هستیم؛ تفاوت این 
جشنواره با باقی جشنواره ها این است که همه ایران در تهیه فیلم و مستند در نظر 
گرفته می شوند.نایب رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس با بیان اینکه پاشنه آشیل 
این بودجه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی است، مطرح کرد:اگر حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 

درست اجرا نشود، ضعیف ،ضعیف تر و قوی،قوی تر خواهد شد.
وی ادامه داد: با توجه به رویکرد دولت که حمایت از محرومان است؛ باید توجه 
کرد کســانی که افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی، فراموش نشوند.
متاسفانه برای این گروه فقط ۲۰ درصد افزایش مستمری پیش بینی شده، در 
صورتی که آمار تورم حدود ۴۰ درصد است،سوال این است که یک خانواده پنج 
نفری که یک میلیون و ۳۰۰ هزار تومان دریافتی دارند یعنی روزی ۴۳,۰۰۰ تومان 
،آیا این عدد کفایت می کند.این نماینده مردم در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه 
در این بودجه باید سیاست جبرانی برای معیشت عامه مردم رعایت شود تا مردم 
آسیب نبینند،خاطرنشان کرد: بابت این موضوع بنابر فرمایش رهبر بزرگوار انقلاب 
در جمع مردم قم که فرمودند »باید نیروهای مردمی در متن نظارت دولت قرار 
گیرند و دولت به شکلی نظارت کند که حس نظارت بر بازار حکمفرما باشد، البته 
باید مراقب باشیم که بکارگیری نیروهای مردمی ساز و برگ خود را داشته باشد 
و با روش های غلط در جذب و بکارگیری آنها آثار این حرکت را تحت شعاع قرار 
ندهد.نماینده مردم مشــهد و کلات در مجلس ادامه داد: در موضوع دارو نه ارز 
ترجیحی حذف شده و نه بنا است که حذف شود؛ اما گرانی دارو و امکاناتی که با 
ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد شده و می شود ،نشان دهنده این است که نظارت ضعیف 

و غیر موثر است؛مسئله نظارت را ساده انگاری نکنید.
وی با خطاب قرار دادن دولتمردان و مسولین تاکید کرد:دولت باید با مردم حرف 
بزند.مردم ما مردم خوبی هستند و تا به حال هم کمک کرده و می کنند.مردم 
نگرانی جدی دارند که دوباره سفره آنها کوچکتر نشود.به مردم آرامش بدهید. 
با مردم حرف بزنید و مســائل را در میان بگذارید.پژمانفر با اشــاره به برگزاری 
کارگروه ملی زیارت در مشــهد پس از ۲ سال وقفه با حضور رییس جمهوری، 
مطرح کرد:در کارگروه ملی زیارت که در روزهای گذشته بدون حضور نماینده ها 
برگزار شد؛ضمن گلایه از این موضوع از تشکیل جلسه و توجه به موضوع زیارت 
تشکر می کنم. اما بفرمایید چرا بودجه زیارت در لایحه شما حذف شده است؟ 
زیارت مثل هوااست. مردم را از ارائه خدمات مناسب که موجب آرامش است با 
حذف اعتبارات مانند دولت گذشته، محروم نفرمایید.نماینده مردم مشهد و کلات 
در مجلــس با خطاب قرار دادن وزیر راه ،تاکید کرد: آقای قاســمی؛ وزیر راه و 
شهرســازی ،وضعیت و قیمت مسکن از کنترل خارج شده است .از مهمترین 
شعارهای دولت ساخت مسکن بود؛ بعد از حدود سه ماه علیرغم گزارشاتی که 
امروز در صحن علنی دادیم اما این حرکت بسیار کند است. ما اطلاع داریم که 
بیشترین اراضی مربوطه در تملک دستگاه های حاکمیتی و وزارتخانه ها قرار دارد 
و بر اساس قانون جهش مسکن این زمین ها باید به ساخت مسکن اختصاص 
داده شود؛ چرا این زمین ها به وزارت مسکن طرح تحویل داده نمی شود و فرآیند 
آماده سازی این زمین ها شروع نشــده است؟نایب رئیس کمیسیون اصل ۹۰ 
مجلس در ادامه مطرح کرد: آقای وزیر؛ اشکال از کجاست؟ چرا ساخت مسکن 
شروع نمی شود؟ آیا زمین ها را تحویل نمی دهند یا تیم شما کم کاری می کنند 
و تحویل نمی گیرند؟ مردم  ما امیدوار و منتظر هستند و از نمایندگان پیگیری می 
کنند،نباید امیدشان قطع شود.کمیسیون  اصل در این موضوع پیگیری های لازم 
را انجام می دهد. سامانه املاک و اسکان هرچه زودتر باید به ثمر بنشیند تا بتواند 
بازار مسکن را کنترل کند. در آخرین مطلب ،از دولت در ارتباط با دیپلماسی آب 

تشکر می کنم موضوع آب را جدی بگیرید.

نماینده مردم بهبهان در مجلس شورای اسلامی گفت: زمان 
تحقق عینی و عملی وعده های دولت فرا رسیده است، مردم از 

وزرا عمل انقلابی و جهاد می خواهند.
به گزارش ایســنا، محمد طلا مظلومی در جلســه علنی دیروز مجلس در 
نطق میان دســتور خود خطاب به وزیر راه بیان کرد: امروز خوزستان و بهبهان 
ماتم سراســت و تراژدی غم انگیز آن تصادف زنجیره ای روز گذشته و مرگ 
جانگداز ۵ شهروند، مصدومیت ۴۰ نفر از موکلین و خسارت به بیش از ۵۰ خودرو 
است. ضمن عرض تسلیت به بازماندگان و شفای مجروحین، می خواهم که 
صدای آه و ناله والدین داغداری که فرزندانشــان در آتش خشم جاده های کم 
عرض، غیر استاندارد و حادثه خیز خوزستان مظلومانه ساخته اند در خانه ملت 

طنین انداز نمایم، شاید گوشی باشد و چاره ای اندیشیده شود.
وی افزود: امروز که جریان انقلابی در مجلس و دولت پیشانی بند خدمت بر 
جبین بسته اند، دُر گرانبهایی است که باید آن را قدر دانست و چراغ هم افزایی و 

همپوشانی را در برابر دشمنان برافروخت.
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی در ادامه خطاب به وزیر اقتصاد 
گفت: حذف ارز ترجیحی استراتژی عاقلانه و جراحی بزرگ اقتصادی است، اما 
هنر مردان اقتصادی و دولت انقلابی باید به گونه ای باشد که بتواند اثرات ناشی از 

آن را مدیریت کند تا فشار اقتصادی بیشتری بر مردم تحمیل نگردد.
مظلومی خاطرنشان کرد: مساله بورس و سرمایه های از دست رفته مردم بهبود 
نیافت. تورم و بیکاری عرصه را بر مردم تنگ کرده است، رکود ناشی از کرونا 

بازاریان را مستاصل نموده است.
وی همچنین رئیس جمهور را مورد خطاب قــرار داد و بیان کرد: یقین دارم 
جنابعالی شــبانه روز دغدغه حل مشــکلات مردم را دارید، امــا کارمندان و 
بازنشستگان لشگری و کشوری و قضائی، شاغلین و بازنشستگان تامین اجتماعی 
ســخت نگران گذران زندگی خود هستند. مستمری پرداختی به خانواده های 
معظم شهدا با زندگی آنها همخوانی ندارد. مصوبه مجلس انقلابی برای تبدیل 

وضعیت ایثارگران در پســتوی وزارتخانه ها و سازمان امور اداری و استخدامی 
معطل مانده است. نماینده مردم بهبهان در ادامه نطق خود با اشاره به مشکلات 
حوزه انتخابیه اش اظهار کرد: خشکسالی گلوی نحیف کشاورزان و دامداران را 
به شدت می فشارد. کارگران شهرداری چشم انتظار تصویب قانون استخدامی و 
پایان بخشیدن به دغدغه های شغلی خود هستند. شهرهای حوزه انتخابیه هم 

نماد ثروت و هم نماد فقر و محرومیت هستند.
مظلومی افزود: دشت های حاصلخیز، منابع عظیم نفت و گاز، معادن و مراکز 
گردشــگری و نیروهای تحصیلکرده، ثروت های خدادادی نهفته در این دیار 
هســتند، اما زندگی در زیر سقف های ناایمن، بافت های فرسوده، جاده های 
حادثه خیز نماد فقر و محرومیت است. آن حادثه خیز نماد فقر و محرومیت است.
وی خطاب به وزیر نفت بیان کرد: مشعل های برافروخته گاز بدون پرداخت 
حق آلایندگی مردم آغاجاری را از نفس انداخته اما مردم برای تامین آب شرب در 
عذاب هستند. دانشگاه خاتم الانبیا تنها دانشگاه دولتی جنوب شرق استان قادر به 

پرداخت هزینه های ماهیانه خود نیست.
نماینده مردم بهبهان در مجلس شورای اسلامی خواستار تکمیل پروژه ابرسانی 
کوثر، همسازسازی حقوق کارکنان دانشگاه آزاد با سایر دانشگاه ها و تکمیل فاز 
دوم نیروگاه بهبهان و سایر پروه های حوزه انتخبابیه خود شد و خطاب به وزیر 
کشور گفت: امروز امنیت در حوزه انتخابیه به دغدغه ای مبدل شده که مردم هر 
کوی و برزن برای تامین آن دست نیاز به سوی مسئولین دراز کرده و آن را برای 

خود از نان شب واجب تر می دانند. 
مظلومی در ادامه خطاب به رئیس جمهور گفت: زمان تحقق عینی و عملی 
وعده های دولت و پایبندی به میثاقی که با ملت بسته اید فرا رسیده است. مردم 
از وزرا عمل انقلابی و جهاد می خواهند. وزرا بدانند در گذشته مردم با سلام و 

صلوات از دولت ها استقبال و با آه و نفرین بدرقه کرده اند.
وی در پایان گفت: به عنوان نماینده مردم علیرغم تلاش شبانه روزی شرمنده 

جوانان تحصیلکرده و والدین آنها هستم.

پژمان فرنماینده مردم مشهد وکلات در مجلس: نماینده مردم بهبهان در مجلس:

وضعیت و قیمت مسکن از کنترل خارج شده است  زمان تحقق عینی و عملی وعده های دولت فرا رسیده است

اگر چه قیمت طلا در پی افت انــس جهانی و کاهش نرخ ارز 
در بازار نوســانی با شیبی رو به پایین است اما بازار معامله طلا 
همچنان سرد و مردم منتظر کاهش بیشتر نرخ ها در این بازار با 

انجام توافقات برجام هستند.
به گزارش بازار، قیمت طلا از هفته گذشته ) ۱۳ دیماه( بدنبال حذف ۹ درصدی 
مالیات بر ارزش افزوده خرید آن در بازار کاهشی شد. کاهش قیمتی که زمینه 
ترغیب خریداران چنین کالای زینتی و سرمایه ای را فراهم کرده چرا که هزینه 
خرید طلا نسبت به گذشته پایین آمده است. در چنین شرایطی اما کاهش قدرت 
خرید مردم و هزینه های سنگین زندگی ناشی از وجود تورم روز افزون در کنار 
افت ارزش پول مالی باعث شده است تا بازار داد و ستد طلا چون سالیان گذشته 
گرم نباشد. بازاری که در گذشته نه چندان دور میزبان قشر متوسط و رو به بالای 
کشور نیز بود، اما اکنون دهک های بالا درآمدی نیز به دلیل افزایش هزینه های 
زندگی چون گذشته خیلی راغب به خرید طلا نیستند و کم درآمدهای جامعه نیز 

سالهاست که به نوعی با بازار طلا خداحافظی کرده اند.
کسادی بازار طلا در پی افت ارزش پول ملی و انتظارات برجامی

در این باره ابراهیم محمد ولی، رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در گفتگو با 
»بازار« می گوید؛ بی رمقی بخش تولید که منجر به افزایش نرخ بیکاری، پسرفت 
صادرات و رشد اقتصادی کشور می شود، موجب شده است تا اقتصاد کشور بر 
ریل پیشرفت قرار نگیرد و کسب درآمدهای ارزی از محل توسعه صادرات نیز 
برای کشور سخت شود. این درحالی است که کشوری با اقتصادی پویا همیشه 
با اشتغالزایی وسیع، تحرک تولید و توسعه صادرات مواجه است و این موضوع به 
تقویت بنیه اقتصاد کشور و خانوارها همچنین حفظ ارزش پول ملی به خوبی 
کمک می کند تا مردم در سایه رفاه نسبی بتوانند اقدام به خرید کالا حتی کالاهای 
ارزشی چون طلا و جواهرات کنند. وی با بیان اینکه عوامل متعددی باعث شده 
است تا مردم طی چند سال اخیر برای خرید طلا آنچنان به این بازار ورود نکنند، 
گفت: عامل اصلی کسادی بازارطلا در این سالها ضعف قدرت خرید خانوارها به 
دلیل افت شدید ارزش پول ملی و فشارهای سرسام آور هزینه زندگی است، از 

طرفی مسائل و مباحث دیگر چون انتظار برای کاهش قیمت ها در بازار طلا در 
پی نتیجه گیری مذاکرات برجام در وین نیز موجب شده است تا این روزها سری 
افرادی که توان خرید طلا را دارند تا نتیجه نهایی مذاکرات، همچنان برای خرید 

صبر پیشه کنند.
طلای ارزان هم خریدار ندارد

رئیس اتحادیه طلا و جواهرات تهران به کاهش قیمت ها در بازار طلا و سکه 
طی چند روز اخیر اشاره کرد و افزود: با آنکه خرید طلا بدنبال حذف ۹ درصدی 
مالیات بر ارزش افزوده در بازار سیر نزولی به خود گرفته است و انتظار این بود که 
خریداران برای تهیه این کالای ارزشمند با هزینه کمتر به این بازار هجوم بیاورند 
اما این اتفاق تا حدودی نیفتاد چرا که موضوع اخباری مبنی بر خوش بینی انجام 
توافقات برجام و انتظاراتی که برای کاهش قیمت ها در بازار وجود دارد، همراه با 
افت قیمت انس جهانی و از همه مهمتر روند نزولی نرخ ارز در بازار داخلی موجب 
شده است تا بازار طلا با وجود سیر نزولی قیمت ها اما با توجه به انتظاراتی که بود 
خیلی فعال نباشد.وی افزود: از آنجایی که محاسبه قیمت طلا بر اساس برابری 
پول کشور با ارزهای خارجی علی الخصوص دلار انجام می شود، بنابراین هر 
مثقال طلا طی یکی دو روز اخیر بیش از ۶۰۰ هزار تومان کاهش یافت و این 
کاهش قیمت جهانی تاثیر خود را بر روی قیمت طلا که با دلار محاسبه می شود 
دربازار داخل بر جای گذاشت. از طرفی چون قیمت تمام شده طلا از دو فاکتور 
محاســبه قیمت طلا جهانی و قیمت دلار در داخل تعیین می شود، در چنین 
شــرایطی با توجه به افت نرخ دلار در بازار داخل همچنین کاهش قیمت انس 
جهانی طی این روزها موجب شد تا قیمت طلا در بازار با بروز چنین اتفاقاتی با 

نوسان سنگین همراه و سیر نزولی به خود گیرد.
توجه به تکیه بر توان داخل و خودباوری

محمد ولی، ایجاد نوســان حاکم بر بازار طلا را برگرفته از انتشار برخی اخبار 
از مذاکرات برجام و روند پیشــرفت آن عنوان کرد و افزود: ارتباط با دنیا و رفع 
تحریم ها کمک شایانی به اقتصاد کشــور می کند و انجام توافقاتت با حفظ 
چارچوب ها و ارزش های انقلاب تاثیر قابل توجهی بر تحرک بخش اقتصاد بر 

جای خواهد گذاشت اما به نظر می رسد اولویت اصلی سیاست گذاری ها برنامه 
ریزی اصولی و توجه به اقتصاد کلان با انجام اقداماتی چون تکیه بر توان داخل، 
خود باوری، اراده راســخ همچنین نگاه به درون و داشته های کم نظیر کشور 
اســت که این موضوع مورد توجه مقام معظم رهبری است و بارها بر آن تاکید 
فرموده اند. و اگر در این مسیر گامهایی جدی برداشته شود دنیا به داشته های 

ایران محتاج خواهد شد.
عوامل روانی در بازار قیمت طلا را نوسانی کرده است

محمد کشتی آرای، نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهرات تهران نیز در گفتگو با 
»بازار« درباره نوسان قیمت ها در بازار طلا و فعالیت نه چندان مطلوب واحدهای 
طلا فروشــی در معاملات این کالا طی این روزها گفت: عوامل روانی در بازار 
موجب شده است تا قیمتها در بازار طلا با نوسان همراه شوند. اما مهمترین عامل 
شرایط نامساعد وضعیت اقتصادی کشور و خانوارهاست به گونه ای که آنها به دلیل 
ناتوانی مالی خیلی راغب نیستند برای خرید طلا به این بازار رجوع کنند.وی مصرف 
طلا و زیورآلات در کشور را به دلیل افت قدرت خرید مردم کاهشی عنوان کرد 
و اظهارداشت: البته عوامل متعددی باعث شده تا خرید و فروش طلا در بازار کم 
شود، به طور مثال شیوع ویروس کرونا و کاهش میزان مراسم عقد و عروسی طی 
۲ سال اخیر خود بر این بازار تاثیر منفی به جای گذاشته است علاوه بر این مباحث 
روانی چون انجام مذاکرات و انجام توافقات برجام نیز در این بازار بی تاثیر نیست.
کشتی آرای افزود: قیمت طلا و سکه طی دو سه روز اخیر با نوسان همراه بوده 
است، طوری که دیروز قیمت هر قطعه سکه تمام بهار آزادی ۱۲ میلیون تومان بود 
اما امروز قیمت آن با افزایش ۲۰۰ هزار تومانی همراه شد. همچنین هر گرم طلا 
نیز دیروز ۱ میلیون و ۱7۰ هزار تومان رقم خورد اما امروز قیمت آن به ۱ میلیون 
و ۲۳۰ هزار تومان افزایش یافته است که این رشد قیمت ناشی از افزایش نرخ ارز 
در بازار است که امروز روندی نسبتا افزایشی نسبت به روزهای گذشته داشت. بنابه 
این گزارش، قیمت طلا در بازار با نوسان قیمت همراه است، این نوسات برگرفته 
از تغییراتی لحظه ای نرخ ارز در بازار است. با این وجود تا قیمت ارز در بازار به ثبات 

نرسد نوسانات قیمتی در بازار طلا نیز همچنان وجود خواهد داشت.

در حالی همچنان چند شرکت خودروساز بخش خصوصی کشور تعطیل یا نیمه تعطیل هستند 
که آمار سایت انجمن خودروسازان ایران نشان می دهد تولید محصولات سواری در این بخش 

طی ۹ ماه امسال افزایش یافته است.
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از دنیای  اقتصاد، طبق آمار منتشره، در مجموع ۳۹ هزار و ۸۹۲ دستگاه خودروی 
سواری در بخش خصوصی کشور تا پایان پاییز امسال به تولید رسیده که نسبت به ۹ ماه سال گذشته افزایش بیش از 
۱۵ درصدی را نشان می دهد. با توجه به تولید حدودا ۶7۵ هزار دستگاهی کل خودروهای سواری در کشور طی ۹ ماه 
امسال، مشخص می شود که سهم محصولات بخش خصوصی به حدود ۶ درصد رسیده است. در میان ۱۵ شرکت 
خصوصی در حوزه تولید خودرو، ۱۰ شرکت طی ۹ ماه که از سال جاری گذشته فعال بودند.بررسی اطلاعات منتشر 
شده نشان می دهد شرکت مدیران خودرو همچنان در صدر جدول تیراژ شرکت های خودروساز خصوصی قرار دارد. این 
شرکت تا پایان فصل پاییز توانسته تولید نزدیک به ۲۱ هزار و ۹۵۰ دستگاه از انواع محصولات حاضر در سبد محصولاتی 
خود را نهایی کند. این خودروساز به رغم قرار گرفتن در صدر جدول تیراژ تولیدش به نسبت سال گذشته با افت همراه 
بوده است.مدیران خودرویی ها سال گذشته در همین بازه زمانی بیش از ۲۴ هزار و 77۰ دستگاه خودرو را تکمیل کردند. 
بنابراین تولید این خودرو افتی حول و حوش ۱۱ درصدی را به خود دیده است. کرمان موتور با تولید بیش از ۱۲ هزار و 
۱۸۰ دستگاه خودرو در جایگاه دوم جدول تیراژ قرار دارد. این خودروساز کرمانی برخلاف مدیران خودرو رشد تولید حدود 
7۴ درصدی را در پایان آذرماه ۱۴۰۰ در کارنامه خود ثبت کرد. کرمان موتوری ها در پایان پاییز ۹۹ ، تولید حدود 7 هزار 
دستگاه خودرو را نهایی کردند.بهمن موتور با تولید بیش از ۴ هزار و ۲۵۰ دستگاه خودرو طی ۹ ماهی که از سال جاری 
گذشت بعد از مدیران خودرو و کرمان موتور در جایگاه سوم به لحاظ تیراژ قرار دارد. این خودروساز سال گذشته تولید حدود 
 هزار و ۳۵۰ دستگاهی را به سرانجام رساند. بنابراین این خودروساز رشد تولیدی حول و حوش ۲۱۳ درصدی را به خود 
دید. سیف خودرو نیز بعد از بهمن موتور در رتبه چهارم جدول تیراژ تا پایان آذرماه امسال قرار دارد. سیف خودرویی ها طی 
بازه زمانی ذکر شده در سال جاری در مجموع ۴۲۰ دستگاه خودرو تولید کردند. با توجه به تولید نزدیک به  هزار و ۱۰۰ 
دستگاهی در همین بازه زمانی در سال گذشته شاهد افت تولید بیش از ۶۱ درصدی در این خودروساز هستیم. نورا موتور 
پارس نیز که امسال جایی در میان خودروسازان خصوصی برای خود باز کرده است تا پایان آذرماه سال جاری تولید ۴۱۳ 
دستگاه خودرو را نهایی کرد. نورا موتور پارس با تولید این تعداد خودرو رتبه پنجم را به خود اختصاص داد. سروش دیزل 
مبنا نیز با تولید ۳۱۴ دستگاه خودرو رتبه ششم را به دست آورد. مقایسه آمار تولید این خودروساز طی ۹ ماهه سال جاری 
با مدت مشابه در سال گذشته از رشد بیش از ۴۶۰ درصدی حکایت دارد. البته دلیل این مساله عدد پایین تولید در سال 
گذشته است. سروش دیزلی ها سال گذشته تنها ۵۶ دستگاه خودرو تولید کردند. ریگان خودرو نیز با تولید ۱7۴ دستگاه 
هفتم شد. این خودروساز کرمانی نسبت به تولید سال گذشته ، رشدی حدود ۱۰۰ درصدی را تجربه کرد. خودروسازان 

راین تنها ۸ دستگاه خودرو تولید کردند و در قعر جدول تولید تا پایان آذرماه ۱۴۰۰ قرار دارند.

بازار طلا قربانی نوسان نرخ ارز و انتظارات برجامی؛

طلای ارزان هم خریدار ندارد!
سهم عجیب خصوصی ها از بازار خودرو

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: اینکه عده ای به 
جای اینکه برای دولت کار کنند چند میلیارد سرمایه زدند به معنای 
دفاع از جانباز است؟ اگر مرد هستید برای خدمت به مردم از خود 

و پول خود بگذرید، این گوی و این میدان.
  به گزارش خبرآنلاین به نقل از ایســنا، مســعود پزشکیان در جلسه علنی 
دیروز)ســه شنبه( مجلس در تذکری با استناد به ماده 7۵ ایین نامه گفت: بنده 
مسئول اکیپ های اضطراری جبهه ها بودم. لشکر عاشورا هیچ عملیاتی نداشته 
که ما یا دوستانمان آنجا نباشیم، بنابراین تمام زندگی ما برای انقلاب و جانبازان 
بوده است، پس اگر کسی ادعای جانبازی و پیمودن راه شهید سلیمانی را می کند، 

لطفا مثل آنها نیز حرکت کند.
وی ادامــه داد: اینکه عده ای به جای اینکه برای دولت کار کنند چند میلیارد 
سرمایه به هم زدند، به معنای دفاع از جانباز است؟ اگر مرد هستید برای خدمت به 
مردم از خود و پول خود بگذرید، این گوی و این میدان؛ هر چه گفته ام حمایت 
از محرومان بوده است و به این معنی نیست که کارکرد وزارت بهداشت در زمان 

کرونا نامطلوب بوده بلکه به این دلیل بیان شد که بهتر عمل شود.
پزشکیان اضافه کرد: از سوی دیگر در شرایطی که تعدادی از پزشکان مبالغ 
۳۰ میلیونی برای یک عمل دریافت می کنند، چطور می توان به یک پزشک 
گفت در ازای دریافت ۸ میلیون تومان به شهرستانی برود و حق هم ندارد از آنجا 
خارج شود، در این شرایط او هم نسبت به شهدا، هم انقلاب و هم به فردی که 
مدعی دفاع از حقوق شهداست، بدبین می شود. ما برای حمایت از محرومان، 
انقلاب و خون شهدا آماده ایم و تا آخرین قطره خون خود در راه دفاع از انقلاب و 

خون شهدا خدمت می کنیم.مسعود پزشکیان همچنین در جلسه علنی صبح دیروز 
سه شنبه مجلس شورای اسلامی و در سوال خود از وزیر بهداشت در خصوص 
علت عدم پایبندی به قانون برنامه ششم توسعه و تعهداتی که هنگام اخذ رای 
اعتماد به نمایندگان داده است، بیان کرد: ما حتی قبل از زمان رای اعتماد به وزیر 
بهداشت کسانی را داشتیم که در کلینیک های خصوصی و مطب ها کار می کردند 
و قصد ورود به سازمان های دولتی را داشتند، اما واقعیت این است که این افراد 
نمی توانند در دانشگاه ها یا بخش دولتی به مردم و محرومین خدمت کنند. رهبری 
فرموده است که یک بیمار زمانی که به بیمارستان مراجعه می کند جز دغدغه 
بیماری نباید دغدغه دیگری داشته باشد. بنده از شما می پرسم آیا می شود کسی 
در یک کلینیک خصوصی چند صد میلیارد داشته باشد و خارج از تعرفه های دولتی 

کار کند، سپس بیاید در دانشگاه و بخواهد به محرومین کمک کند؟
 فردی که در کلینیک خصوصی درآمد میلیاردی دارد نمی تواند 

در بخش دولتی به محرومان کمک کند
نماینده مردم تبریز در ادامه اظهار کرد: آیا این فرد می تواند در دانشگاه دولتی به 
دانشجویان بگوید که اولویت شما باید خدمت به مردم و محرومین باشد در حالی 

که خودش در کلینیک های خصوصی درآمد چندصد میلیاردی دارد؟
این عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح 
کرد: این که فردی در عمل از انقلابی گری حرف بزند اما در بیرون به افراد پولدار 
سرویس دهد و خارج از تعرفه دولتی پول دریافت کند، انقلابی گری نیست. بنده 
نمی گویم که به افراد مرفه ســرویس ندهیم بلکه اولویت ما باید اقشار محروم 
باشــد فردی که در کلینیک های خصوصی خــارج از تعرفه های دولتی درآمد 

چندصد میلیونی دارد چطور می تواند در سیستم دولتی با یک حقوق پایین به فکر 
گره گشایی از محروم باشد. مشکل از آنجاست که ما نمی خواهیم منافع خودمان 

به خطر بیفتد.
نماینده مردم تبریز در مجلس در ادامه تاکید کرد: نمی شــود فرد پزشکی در 
کلینیکی خصوصی برای یک عمل ۲۰ میلیون پول بگیرد و بگوییم که تعهد 
داده که در سیستم دولتی با یک حقوق پایین می خواهد به محرومین کمک کند. 
این امر باورکردنی نیست. ما به متخصصین در شهرها و مناطق محروم ۸ تا ۱۰ 
میلیون حقوق می دهیم اما همان پزشک برای یک عمل در کلینیک خصوصی تا 
۵۰ میلیون درآمد دارد. تا زمانی که وضعیت اینگونه باشد چیزی تغییر نمی کند، این 
وضعیت ظلم به مردم است. امروز حاکمیت یک سفره برای خودش پهن کرده و 
یک سفره برای مردم. اگر واقعا ما ادعای انقلابی گری داریم باید بر سر سفره ای 

بنشینیم که مردم بر سر آن هستند.

وزیر اسبق بهداشت ادامه داد: نمی شود که مجلس شورای اسلامی و قوه قضاییه 
یا دولت با کلینیک های خصوصی قرارداد ببندند و از این نجومی بگیران خدمات 
دریافت کنند، بعد به مردم بگویند که باید به بیمارســتان دولتی بروید. شورای 
انقلاب فرهنگی مصوب کرده که تعداد پزشکان زیاد شود بنده زمانی که وزیر 
بودم مصوب کردم تا پزشکانی که به مناطق محروم می روند شش میلیون حقوق 
بگیرند در آن زمان پایه حقوق بنده که وزیر بودم دو میلیون بود، اکنون هم بعد 
از ۱۵ ســال همچنان این پزشکان شش میلیون حقوق می گیرند اما حقوق ما 
بالای ۳۰ میلیون است با این پول چه کسی حاضر است برود در مناطق محروم 
و خدمت به محرومین کند. باید پزشکان و متخصصان را تامین کنیم تا به سراغ 
ارائه خدمات در کلینیک های خصوصی نروند. شهید سلیمانی تا پایان عهدی که 
داشت ایستاد آیا ما هم مانند ایشان هستیم.پزشکیان در ادامه خاطرنشان کرد: ما 
حتی در قوانینی که در مجلس شورای اسلامی می نویسم تکلیف این حوزه را 
مشخص نمی کنیم. آیا فردی که در بیرون درآمد چندصد میلیاردی دارد می تواند 
در دانشگاه الگویی برای دانشجویان در جهت خدمت به مردم باشد؟ نمی شود از 
پزشکان دولتی و تمام وقت حمایت نکنیم و از آنها انتظار داشته باشیم تا به فکر 

خدمت به مردم باشند.
وی تصریح کرد: بنده به آقای رئیسی رای ندادم اما امروز موفقیت ایشان را در 
خدمت به مردم و اجرای عدالت می خواهم. ارائه خدمت به مردم چپ و راســت 
نمی شناسد، نمی شود در حرف، شعار خدمت به مردم بدهیم و در عمل مردم را سر 
ببریم. انتظار می رود وزیر بهداشت در این رویه تجدید نظر کند و از تسویه حساب 

در دانشگاه ها دست بکشد چرا که این روند به ضرر دولت، مردم و کشور است.

امروز حاکمیت یک سفره برای خودش پهن کرده و یک سفره برای مردم
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:
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